
انتظار صهیونیست ها برای 
فروپاشی »حزب الله« محقق نشد

تحلیلگر مســائل سیاســی گفت: حــزب الله آن قدر 
مســتحکم است که نه تنها انتظار و توقعی که سران 
رژیم صهیونیســتی برای فروپاشی آن مطرح کرده 
بودند، اتفــاق نمی افتد، بلکه می بینیم عملیات هایی 
که بعد از شهادت سید حسن انجام می شود، سطح 

آن روزبه روز در حال ارتقاست.
مهدی فضائلی در برنامه تلویزیونی »حماسه خوان« 
که از شــبکه اول سیما پخش شــد درباره وضعیت 
آینــده مقاومت پس از شــهادت فرماندهان، گفت: 
فکــر می کنم اگر از بحث وعده هــای الهی و اینطور 
مباحث فعــاً عبور کنیم، بالاخره نصرتی که خدای 
متعــال وعده داده و ما به آن ایمــان داریم و حتماً 
محقق خواهد شــد، در حقیقت تحلیل کارشناسی 
اگر بخواهیم داشــته باشــیم، اگر روندها را ببینیم 

می توانیم مقداری به پاسخ پرسش نزدیک شویم.
وی افزود: باید ببینیم که مقاومت از کجا شروع شده 
و چــه مراحلی را طی کرده و امروز کجا قرار دارد و 
رژیم صهیونیستی از کجا شروع کرده و چه مراحلی 

طی کرده و امروز کجا قرار دارد.
تحلیلگر مســائل سیاسی تصریح کرد: یکی از نکاتی 
کــه ما را در تحلیل ها دچار خطا و اشــتباه می کند 
این اســت که از گذشته غفلت کنیم و آن را نبینیم 
و مســائل را مقطعی و نقطه ای ببینیم، این ما را در 

هر تحلیلی دچار اشتباه می کند.
فضائلی با بیان اینکه دشــمن تاش می کند وقتی 
برای خودش دســتاوردی به دســت می آورد و یک 
ضربــه ای را به جبهه مقاومــت وارد می کند، همان 
نقطــه را بــرش بزند و بر روی آن متمرکز شــود و 
همــان را برجســته نمایی می کند و بــه کل ماجرا 
تعمیم می دهد، گفت: باید مراقب باشیم که در دام 

چنین اتفاقی و نومواجهه ای گرفتار نشویم.
وی ادامه داد: در کنار این، دشــمن به شدت تاش 
می کند که ضربه ها و آسیب های سنگینی که به آن 
وارد شــده و از طرفی ناکامی های خیلی بزرگی که 
داشــته، آنها را هم به هیچ وجه اجــازه ندهد که در 
ذهن مخاطب شــکل بگیرد، این را با برجسته نمایی 
دستاورد و تکرار آن و رنگار و لعاب دادن به آن شکل 

می دهد.
تحلیلگر مســائل سیاســی اضافه کرد: مقاومت در 
فلسطین از زمانی که اشغالگران صهیونیست آمدند 
و ســرزمین را اشــغال کردند تا مدت هــا که مردم 
مظلوم آنجا در بهت حیرت و انفعال به سر می بردند 
و واکنــش خیلی قابل توجهی نبود و اتفاقاتی در آن 
زمان افتاد و جریان هایی شروع شدند و واکنش هایی 
را نشان دادند و دوباره به محاق رفت و بحث طولانی 
مذاکرات ســازش شروع شد، تا اینکه انتفاضه سنگ 
شکل گرفت و اولین مواجهه جریان مقاومت بعد از 
جریان ســازش و مذاکرات طولانی و فرسایشــی از 
مبارزه با ســنگ در سرزمین فلسطین مقاومت آغاز 

شده است.
فضائلی تأکید کرد: در این شــرایط فلســطینیانی 
که سرزمین، خانه و کســب و کارشان از بین رفته 
بود و غصب شــده بود، این ها بــرای مبارزه با رژیم 
صهیونیستی با سنگ و قلوه سنگ شروع به مبارزه و 
انقاب کردند که به عنوان انقاب ســنگ، ثبت شد، 
در آن زمان رژیم صهیونیستی یکه تازه میدان بود.

تحلیلگر مسائل سیاسی ادامه داد: رژیم صهیونیستی 
هم این فضا را حس کــرده بود و به واقع خودش را 
فاتح جنگ می دید در واقع فاتح جنگ هم شده بود، 
نه فقط فاتح جنگ، بلکه فاتح روانی ذهن و شناختی 
کل جامعه مســلمانان و کشورهای عربی شده بود، 
در آن جنــگ هم پیروزی بســیار قدرتمندانه ای به 
دســت آورده بود که هیچ کس اصاً تصور نمی کرد 
که بتواند در برابر این رژیم عرض اندام داشــته باشد 
و آنها مســیر را برای خودشان هموار می دیدند که 
آن چیزی که در پرچم رژیم صهیونیســتی طراحی 
شده، به عنوان ایده اصلی تشکیل این رژیم و دولت 

غاصب، تحقق پیدا کند که بحث نیل تا فرات بود.
فضائلی همچنیــن اظهار کرد: در چنین مســیر و 
فرایندی که آنها)رژیم صهیونیستی( برای خودشان 
طراحــی کرده بودنــد و گام به گام جلــو می رفتند، 
می بینید کــه این انتفاضه ها یکی پــس از دیگری 
شــکل می گیرد و منجــر به اتفاقــی مانند طوفان 
الاقصی می شود، یعنی ضربه ای به رژیم صهیونیستی 
وارد می شود که اگر بخواهیم شدت ضربه را احساس 
کنیــم، این واکنش ها را می توانیــم بفهمیم که چه 
ضربــه ای بوده کــه رژیم را به چنیــن واکنش های 
دیوانه واری وارد کرده جنون آمیز به هر جایی چنگ 
و دندان نشان می دهد، این اثر ضربه هولناکی است 
که در طوفان الاقصی وارد شد و تمام حیثیت رژیم 

صهیونیستی به باد رفت.
تحلیلگر مسائل سیاسی اضافه کرد: رژیم صهیونیستی 
گمانش این بود که در اوج آن، ســید حسن نصرالله 
به عنوان یک اســطوره و یک شخصیت واقعاً بی نظیر، 
وقتی شــهید می شــود، حزب الله از هم می پاشد، اما 
می بینیم که این حــزب، همان طور که رهبر انقاب 
فرمودند، آن قدر مستحکم است که نه تنها آن انتظار 
و توقعی که سران رژیم صهیونیستی  برای فروپاشی 
حــزب الله، مطرح کرده بودند، اتفــاق نمی افتد، بلکه 
می بینیم که عملیات هایی که بعد از شــهادت سید 
حســن انجام می شود، ســطح آن روزبه روز در حال 
ارتقاســت. فضائلی تأکید کرد: نوع موشک هایی که 
اســتفاده می کنند پیشرفته است، عملیات هایی مثل 
حمله به منزل نتانیاهو و عملیات های پهپادی و زیر 
آتــش بردن حیفا و تل آویــو و ضرباتی که در حمله 
زمینی به رژیم صهیونیستی وارد می کنند و مقاومتی 
که در عرصه جنگ زمینی در حال رخ دادن اســت، 
همه این ها نشان می دهد که حزب الله بسیار مستحکم 
و قوی و باانگیزه بیشتر بعد از شهادت رهبران بزرگش 
باانگیــزه مضاعفی ز لبنــان صیانت و پاســداری و 

ضرباتش را به رژیم صهیونیستی وارد می کند.

دیــدگـاه

رئیس جمهــور دســتور داد در رفــع موانــع پیــش رِوی 
سرمایه گذاران صنعت برق تسریع و تسهیل شود.

جلســه »بررســی راهکارهای رفع ناترازی برق و توســعه 
نیروگاه های تجدید پذیر« به  ریاســت مســعود پزشکیان 
رئیــس جمهور و با حضــور رئیس دفتــر رئیس جمهور، 
وزیر نیــرو، وزیر امور اقتصادی و دارایی، رئیس ســازمان 
برنامــه و بودجه و تعدادی از مدیــران بخش خصوصی و 
ســرمایه گذاران فعال در حوزه ســاخت نیروگاه های برق 

برگزار شد.
پزشــکیان در این جلســه با تأکید بر ضرورت رفع موانع 
پیــش رِوی ســرمایه گذاران در تولید انرژی هــای پاک و 
بهره گیری از فناوری های نوین در زمینه تولید برق، گفت: 
به دلیــل فوریتی که در این زمینــه وجود دارد و تا قبل از 
رســیدن به پیک مصــرف برق در ماه های آینــده، وزرا و 
مســئولان مربوطه باید هماهنگی های خود را بیشتر کنند 
و ضمــن برطرف نمودن موانع پیش رِوی ســرمایه گذاران، 

هرگونه مجوزی که برای پیشرفت کار لازم است، به سرعت 
تهیه شود و در اختیار بخش خصوصی فعال در این زمینه 

قرار گیرد.
وی بــا تقدیر از فعالیت های وزیر نیرو در این زمینه افزود: 

برای پیش برد ســریع تر امور اولویت با ســرمایه گذاران و 
طرح هایی باشد که ســرمایه آنها آماده است، اما با موانعی 
در کســب مجوز و در روند بروکراســی مواجه هســتند و 
سپس سراغ مشــکات آن بخش از شرکت های خصوصی 

بروید که نیاز به وام و تکمیل ســرمایه برای حضور در این 
حوزه دارند.

رئیس جمهور اظهار داشــت: برای مجوزهایی هم که صادر 
می شــود زمان و مهلت کافی تعیین کنیــد و در صورتی 
که در مهلت تعیین شده فعالیتی صورت نگرفت، مجوزهای 
صادرشــده را لغو کنید، در این زمینه مشاهده شده است 
که برخی سرمایه گذاران در بخش های اقتصادی مجوزهایی 

می گیرند، ولی بعد از چند سال هیچ کاری نکرده اند.
پزشکیان از بخش خصوصی خواســت پیشنهادهای خود 
برای اجرای پروژه های تولید انرژی، به خصوص انرژی های 
پاک را هرچه ســریع تر ارائه کنند و گفت:  به دلیل اهمیت 
رفع ناترازی ها در حوزه انرژی، طی روزهای آینده جلسه ای 
برای پیگیری موضوعات این عرصه داریم و پیشــنهادهای 

ارائه شده در آن جلسه بررسی خواهد شد.
در این جلسه وزیر نیرو، گزارشی از وضعیت تولید برق در 
کشور در مقایسه سال های پس از پیروزی انقاب ارائه کرد.
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دستور برای رفع موانع سرمایه گذاری در صنعت برق

قالیباف در همایش بین المللی مکتب نصرالله گفت: ترور 
شــهید نصرالله با آن کارنامه درخشان در مقاومت و در 
مبارزه با توحش رژیم کودک کش صهیونیســم، او را به 

سرمشق نسل های آینده مقاومت تبدیل کرده است.
رئیس مجلس شــورای اســامی در این همایش اظهار 
داشــت؛ چهل روز است در فراق برادر بزرگوارمان، سید 

عزیز مقاومت داغ داریم.
وی افــزود: برای اینکــه بتوانیم از ایــن دلتنگی توان 
بیشتری برای پیشرفت بگیریم باید بدانیم چه گوهر یک 
دانه ای را از دســت داده ایم، این خودآگاهی به ما کمک 
می کند که از نصرالله شهید سرمایه ای به دست بیاوریم 
بــرای تداوم راه نصرالله بزرگ و به ثمر رســاندن نهایی 

طرحی که جان و زندگی اش را وقف آن کرده بود.
قالیبــاف ادامــه داد: روزگاری امام موســی صدر که به 
گواه شــهید نصرالله از الگوهای رهبــران حزب الله بود 
به درستی گفت، اســرائیل شر مطلق است، نصرالله هم 
از ابتدای طوفــان الاقصی که در کنار مجاهدان حماس 
ایســتاد، باور داشــت و با صدای بلند گفت هیچ جنگی 

مانند مبارزه با صهیونیست ها مشروع نیست.
رئیس مجلس شورای اســامی خاطرنشان کرد: نبردی 
با مشروعیت کامل اخاقی، دینی و انسانی ]طبق گفته 
شــهید نصرالله نبرد با رژیم صهیونیستی است[ و امروز 
رهبــر انقاب می فرماینــد هر ضربه به رژیم از ســوی 
هرکس و هر مجموعــه خدمت به کل منطقه و بلکه به 

کل انسانیت است.
قالیباف ادامه داد: ســید حسن نصرالله یک سیاستمدار 
حکیم بود، او در اوج کنشگری انقابی و جهادی، در یک 
میــدان پرتنش بر مدار دیانت و عقانیت حرف می زد و 
عمل می کرد، او اجتماع شــیعیان را بر اساس هم افزایی 
درونی و همزیستی با دیگر طوایف لبنان ساماندهی کرد. 
رهبر شهید حزب الله با همین عملکرد عقانی اش مولد 
قدرت بود، قدرتی در خدمت انسان. او در جهان معاصر 
یک نهاد قدرتمند ایجاد کرد که همســو با منافع امنیت 

ملی لبنان و در خدمت پیشرفت این کشور بود.
وی افــزود: حزب الله زیر چتر رهبری او، هم یک قدرت 
ایدئولوژیــک بود و هم یک قدرت اســتراتژیک؛ مهمتر 
اینکــه حزب الله با رهبرانی چون شــهید ســید عباس 
موسوی و سید حسن نصرالله هیچگاه نه ریشه هایش را 

از دست داد و نه از چشم اندازش دور شد.

رئیس مجلس بیان کرد: این حزب الله بود که با نثار خون 
فرزندان خویش یک تهدید بین المللی را مهار امنیت را 
در جهــان برقرار کرد، امروز دنیا و به ویژه اروپا امنیتش 
را مدیون رهبری شــهید نصرالله است، حزب الله حامل 
صلح و ثبات اســت و اگر سران آمریکا واقعاً برای منطقه 
غرب آســیا صلح می خواستند باید سگ پاسبان منطقه 
را کنتــرل می کردند نه آنکه فرماندهان رشــید و رهبر 
عاقل حزب الله را بــا بمب ها و دیگر ابزارهای نظامی به 

کمک های اطاعاتی شأن ترور کنند.
قالیباف ادامه داد: منــش فرماندهی نصرالله پیرو همان 
منطق مقاومت دفاع مقــدس بود، رهبران و فرماندهان 
ما خودشان پیشــتاز میدان هستند، به قول شهید حاج 
قاسم سلیمانی به نیروها نمی گویند بروید بلکه می گویند 
بیایید. نصرالله هم تا آخریــن لحظه به مجاهدان حزب 
الله وفادار ماند و مثل آنها و در میانه میدان به شــهادت 
رســید، همچنان که یحیی سنوار در پایبندی به همین 
سنت تا آخرین نفس در میدان و کنار سربازان مقاومت 

در خط مقدم جنگید.
وی افزود: ما شخصیتی برجسته و بی تکراری را به واسطه 
توحش صهیونیست های تروریست از دست دادیم. ترور 
سید حســن نصرالله با آن کارنامه درخشان در مقاومت 
و در مبــارزه با توحش رژیم کودک کش صهیونیســم، 
 او را بــه سرمشــق نســل های آینده مقاومــت تبدیل 

کرده است.
قالیباف با بیان اینکه مؤمن واقعی در جستجوی شهادت 
است؛ گفت: کســی را نمی توان از محبوبش ترساند، ما 
تا آخرین قطره خون ایســتاده ایم چه دشمن را شکست 
دهیم و چه شــهید شــویم در هر دو صورت پیروزیم، 
ممکن اســت اکنــون دل هایی بی قرار و نگــران آینده 
حزب الله باشــند، اما بدانید تجاوز اسرائیل به لبنان در 
گذشته عامل پیدایش حزب الله شد، جنگ جاری باعث 
استحکام و تعالی همه جانبه آن می شود، چیزی که در 
محاسبه صهیونیســت ها نمی گنجد و آنها درکی از این 

معادلات ندارند.
وی اظهار کرد: حماس و حــزب الله بر خاف تحلیل و 
محاسبات دشــمن اتکا به فرد ندارند و بازیابی سیاسی 
و نظامــی حزب الله بــا رهبری جدیــد در همین ۴۰ 
روز طلیعــه ای برای فتح در روزهای آینده اســت. ما به 

برگزاری جشن پیروزی در قدس شریف امیدواریم. 

قالیباف در همایش بین المللی مکتب نصرالله:
شهید نصرالله سرمشق نسل های آینده مقاومت است

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با ســفیر جدید قطر 
در تهــران، گفت: تقویت روابط تهران-دوحه به نفع کل 

کشورهای اسامی، منطقه و جهان است.
محمدرضــا عارف در دیدار با »ســعد بــن عبدالله آل 
محمدالشریف« ســفیر جدید قطر در تهران با اشاره به 
اینکه در مســائل منطقه ای و بین المللی به ویژه مسائل 
سیاســی در منطقه دیدگاه های دو طرف بســیار به هم 
نزدیک اســت، تصریح کرد: هیچ ســقفی برای ارتقای 
ســطح مناســبات و روابط فی مابین در همــه زمینه ها 
وجود ندارد و باید به کمیسیون های مشترک همکاری ها 
بین دو کشــور تأکید کنیم که از حجم کنونی مناسبات 

فی مابین عبور کنند.
معــاون اول رئیس جمهور با تاکید بــر اهمیت احداث 
طولانی ترین تونل زیردریایی جهــان بین ایران و قطر، 
افزود: دو کشــور این طرح بــزرگ را دنبال می کنند و 
جمهوری اســامی ایــران کارگروهــی تخصصی برای 
مطالعات اولیه تعیین کرده است که در هفته های آینده 

به دوحه برای مذاکرات اعزام می شوند.
وی خطاب به ســفیر جدید قطر در تهران با اشــاره به 
اینکه امیدواریم در دوره مأموریت جدید شــاهد رشــد 
ارزشــمند روابط اقتصادی، فرهنگی و سیاسی فی مابین 
باشــیم، گفت: بایــد از امیر قطر بــرای تعیین یکی از 
دیپلمات های با تجربه قطری به عنوان ســفیر جدید در 
ایران قدردانی کرد که پیام آن توســعه روابط سیاسی و 
اقتصادی دو کشــور است و مطمئن هستم در زمانی که 
در ایران مهمان هســتید و با شناخت ظرفیت های ایران 
می توانیــد زمینه را برای همــکاری در تمامی بخش ها 
فراهم کنید. عارف با تأکید بر اینکه بر تقویت کمیسیون 
مشــترک همکاری های ایــران و قطر، تصریــح کرد: با 
حضور فعالانه جمهوری اســامی ایران در اجاس های 
منطقه ای و کشورهای همسایه شمالی می توانیم توسعه 

روابط دو جانبه را به سمت کشورهای شمال بکشانیم.
معاون اول رئیس جمهور بــا تأکید بر ضرورت پیگیری 
مســائل باقیمانده یادداشــت تفاهم مشــارکت قطر در 
توسعه بندر دیر بوشهر اظهار داشت: در هفته های آینده 
رئیس ســازمان بنادر و دریانوردی جمهوری اســامی 
ایران بــرای نهایی کردن امور در ایــن زمینه به دوحه 
اعزام خواهد شــد. وی با محکومیت حمات وحشــیانه 
رژیم غاصب صهیونیســتی به مردم مظلوم لبنان و غزه 

ادامــه داد: ایران و قطر دیدگاه های مشــترکی در برابر 
کودک کشی و تجاوز رژیم صهیونیستی در منطقه دارد 
و در این راستا نقش پررنگ قطر به عنوان میانجی درباره 

مسائل منطقه ای را ارج می نهیم.
عارف با اســتقبال از ایده راه اندازی مجدد کنسولگری 
قطر در شــیراز تأکید کــرد: بــه وزارت خارجه دولت 
جمهوری اســامی ایران برای تسهیل و تسریع امور در 
راه اندازی این کنســولگری توصیه های لازم را خواهیم 
داشــت و در کنار آن حضور وابسته بازرگانی و اقتصادی 
دوحه در تهران کمک بزرگی به پیگیری و حل مســائل 
کارشناسی اقتصادی می کند. معاون اول رئیس جمهور 
خاطرنشــان کرد: توسعه روابط سیاسی و اقتصادی عزم 
جدی ســران دو کشور است و سفرای ایران و قطر نقش 
کلیــدی در اجرای توافقات و تفاهمات فی مابین دارند و 
امیدواریم با تعامل حداکثری شــاهد شــکوفایی و ارتقا 

روابط همه جانبه در همه حوزه ها باشیم.
»سعدبن عبدالله آل محمدالشریف« سفیر قطر در تهران 
نیز در این دیدار با اشــاره به ســفر موفقیت آمیز آقای 
پزشــکیان به قطر در ماه گذشــته تأکید کرد: امیر قطر 
و رئیس جمهور ایران اصرار داشــتند که ســطح روابط 
اقتصادی به ســطح روابط سیاسی برســد و امیدواریم 
توافقات فی مابین هر چه ســریع تر اجرایی شود چرا که 
ایران و قطــر رغبت و عاقه فراوانی در توســعه روابط 
تجاری - اقتصادی دارند و اراده کافی و لازم برای اجرای 

توافقات امضا شده در دوحه وجود دارد.
آل محمدالشریف با اشاره به اینکه دو ملت ایران و قطر 
صدها ســال اســت که کنار یکدیگر زندگی می کنند و 
دو کشور اشتراکات فراوان تاریخی، اجتماعی و فرهنگی 
دارند، تصریح کرد: امیر قطر و رئیس جمهور اســامی 
ایران توافق کرده اند که همکاری های اقتصادی فی مابین 

به بالاترین سطح ارتقا یابد.
ســفیر قطر در تهران مشــارکت قطر در توســعه بندر 
دیــر، ارتباطات در حوزه انــرژی به ویژه بــرق، ایجاد 
زنجیره امدادرســانی و کمک بین ایران و قطر، احداث 
تونــل زیردریایی بین ایران و قطر و بازگشــایی مجدد 
سرکنســولگری قطر در شیراز را از مهمترین زمینه های 
همکاری دو کشور دانســت و گفت: باید سطح فعالیت 
کمیسیون مشــترک همکاری های دو کشــور بیش از 

گذشته تقویت شود.

عارف در دیدار سفیر جدید قطر در تهران:
دیدگاه های ایران و قطر بسیار به هم نزدیک است

برخی از پذیرفته شــدگان آزمون اســتخدامی آموزش و پرورش نسبت به نحوه 
گزینش معترض بودند که همین مســئله باعــث ورود مجلس از بعد نظارتی به 
بررســی این مسئله شد که در این گزارش به صورت اجمالی به اقدامات مجلس 

درباره نحوه گزینش آموزش و پرورش می پردازیم.
آزمون اســتخدامی آموزش و پرورش برای جذب معلمان امســال برگزار شد که 
تعدادی از داوطلبان در این آزمون قبول شــدند اما در مرحله گزینش رد شدند 

که نحوه گزینش موجب نارضایتی آنها شده بود.
باتوجه به اعام نتایج آزمون استخدامی آموزش و پرورش ویژه مشاغل آموزگاری، 
دبیری و کیفیت بخشــی و همچنین آزمون پذیرش دانشــجو معلمان دانشگاه 
فرهنگیان، برخی از داوطلبان با کدهایی در کارنامه خود مواجه شــده اند که در 

ادامه به توضیحاتی درباره این کدها می پردازیم.
برخی داوطلبان آزمون آموزگاری کد 19 و  برخی داوطلبان دانشــگاه فرهنگیان 
کد 5 دریافت کرده بودند که افراد رد شــده اعتراضــات خود را ثبت کردند که 

مورد بررسی قرار گرفت.
درج کــد 19 گزینش در کارنامه برخی از داوطلبان آزمون اســتخدامی آموزش 
و پرورش بدین معنی اســت که صاحیت های عمومی )گزینش( این داوطلبان 
مورد تایید قرار نگرفته است و مجددا مورد گزینش و ارزیابی قرار خواهند گرفت.
در واقع علت عدم پذیرش داوطلبان کد 19 نرســیدن امتیاز گزینش عمومی به 
حد نصاب قبولی بوده اســت. افرادی که در کارنامه آنها کد 19 درج شده است، 
صاحیت علمی را کســب کرده اند اما توسط گزینش تأیید نشده اند و مجدد باید 
بررسی شوند. همچنین کد 5 در اعتراض به رد شدن در مرحله مصاحبه دانشگاه 

فرهنگیان جهت ورود به دانشگاه فرهنگیان است.
بنابراین گزارش، سه مرحله بررسی مجدد برای کاهش خطای انسانی در گزینش  
در نظر گرفته شــده است و در مرحله اول ســه نفر در مرحله دوم سه نفر و در 

مرحله سوم 5 نفر و در مجموع 11 نفر پرونده را بررسی می کنند.
طبق قانون بررســی معترضان به نتیجه گزینش آزمون استخدامی سال 1۴۰3 
در حال اجراســت و در یک ماه اخیر ۴6۰۰ پرونده بررسی و برای معلمی تایید 
شــده اند که از این تعداد 1199 نفر برای آموزگاری، 1271 نفر برای دبیری در 
آزمون استخدامی و 1913 نفر برای دانشگاه فرهنگیان تایید شدند، مرحله دوم 

بررسی ها تا اواخر آبان و مرحله سوم در بهمن ماه اعام می شود.
درباره نحوه گزینش آموزگاری گزارش هایی به وکای ملت رسیده بود که همین 
موضوع موجب واکنش مجلس به این مسئله شد و نمایندگان از بعد نظارتی ورود 
کرده و با تذکرات خود در جلســه علنی، نامه نــگاری با وزیر آموزش و پرورش 

و همچنین اســتفاده از ابزار نظارتی همچون ســوال از وزیر و تحقیق و تفحص 
ورود کردند.

بنابراین گزارش، در اولین واکنش ها نمایندگان به تذکرات اکتفا کردند که سام 
ســتوده نماینده مردم مهاباد در همین باره در مجلس در جلسه روز یکشنبه 25 
شــهریور 1۴۰3 صحن مجلس در نطق اضطراری خود با بیان اینکه در ســطح 
کشــور با کمبود معلــم مواجهیم، گفت: این درحالی اســت که جای پذیرش و 
جــذب داریم اما کدهــا و ماده ها و تبصره هایی را اعمال کرده ایم که متاســفانه 
ســد راه به کارگیری این عزیزان شــده است؛ من خواهش می کنم که کد 19 را 
حذف کنند؛ کدهای ۴ و 5 مانع جذب این عزیزان شــده  اســت. معلمان نهضت 
سوادآموزی سالهاست که آرزوی استخدام دارند؛ این عزیزان باید تبدیل وضعیت 
و از باتکلیفی خارج شــوند؛ همه اعم از ســرباز معلمــان، معلمان مدارس غیر 
انتفاعــی، مربیان پیش دبســتانی و نیروهای خرید خدمــات همه باید جذب و 

استخدام شوند.
همچنین برخی از وکای ملت در فضای مجازی نســبت به این موضوع واکنش 
نشــان دادن از جمله کمال حســین پور نماینده مردم پیرانشــهر و سردشت در 
مجلــس در توئیتــی از رئیس جمهور و وزیر آموزش و پرورش درخواســت کرد 
 کــه با نگاهــی پدرانه گزینش مجــدد داوطلبان کد 19 و 5 را در دســتور کار 

قرار دهد.
بنابراین گزارش، حســینعلی حاجی دلیگانی عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل 
9۰ مجلــس هم در باره نحوه ارزیابی و مصاحبــه تخصصی و عمومی و گزینش 
پذیرفته شدگان در چند برابر ظرفیت آزمون استخدامی آموزش و پرورش، گفت: 
این موضوع در مجلس و با استفاده از ابزارهای نظارتی یعنی ماده ۴5 آیین نامه 

در حال پیگیری است.
وی درباره تبصره یک ماده ۴5 آیین نامه داخلی مجلس، بیان کرد: بر اساس ماده 
۴5 آیین نامه داخلی مجلس موارد و اشــکالاتی که در اجرای قانون بوده بررسی 
و گزارش آن به صحن مجلس داده می شــود و مواردی از اجرای قانون که جنبه 
مجرمانه داشــته باشد به قوه قضائیه ارســال و بخش هایی هم که نیاز به اصاح 

قانون است و خا قانونی دارد به صحن پیشنهاد می شود تا موارد بر طرف شود.

عضو هیئت رئیســه کمیســین اصل 9۰ گفــت که نامه درخواســت جمعی از 
نمایندگان به هیئت رئیســه درباره نحــوه ارزیابی و مصاحبه تخصصی و عمومی 
و گزینش پذیرفته شــدگان در چند برابر ظرفیت آزمون اســتخدامی آموزش و 

پرورش تقدیم هیئت رئیسه مجلس شده است.
عاوه بر این احســان عظیمی راد؛ ســخنگوی کمیســیون آموزش مجلس در 
گفت وگو با تســنیم، از کلید خوردن طرح سؤال از علیرضا کاظمی، وزیر آموزش 
و پرورش در مجلس خبر داد. وی با بیان اینکه سوال از آقای کاظمی در سامانه 
جامع قانون گذاری مجلس بارگزاری شده است، گفت: طرح سؤال از وزیر آموزش 

و پرورش برای بررسی به کمیسیون آموزش ارجاع خواهد شد.
عظیمی راد درباره محورهای ســوال از وزیر آموزش و پرورش، گفت: چرا وزیر در 
خصوص موضــوع مهم تاثیر قطعی معدل در کنکور بی تفاوت بوده و اقدام موثر 
و فوری انجــام نمی دهد؟ چرا در خصوص موضوع مهم افزایش ســن داوطلبان 
دانشگاه فرهنگیان اقدام مهم و موثری انجام نمی شود؟ و چرا در خصوص تعیین 
تکلیف اعتراضات داوطلبان آزمون های استخدامی از جمله آزمون کیفیت بخشی 
و آموزگاری، شــفاف عمل نمی شــود؟ همچنین چرا در خصوص رد گزینشــی 
داوطلبان آزمون های اســتخدامی و دانشجومعلمان دانشــگاه فرهنگیان، اقدام 

فوری صورت نمی پذیرد.
همچنیــن نمایندگان طــرح تحقیق و تفحــص درباره مشــکات آزمون های 

استخدامی آموزش و پرورش را کلید زدند.
عظیمی راد سخنگوی کمیســیون آموزش مجلس در گفت وگو با تسنیم با بیان 
اینکه پذیرفته شدگان وزارت آموزش و پرورش نسبت به مسئله گزینش انتقاداتی 
دارند،گفت: نقش ســازمان اداری استخدامی در بروز مشکات ایجاد شده مطرح 
است، طبق جلساتی که اعضای کمیسیون آموزش با مسئولان آموزش و پرورش 
و معاونان وی و هیئت عالی گزینش داشــتیم، سازمان اداری و استخدامی کشور 
در دوران گذشــته اقداماتی در خصوص اســتخدام داشــته که با این تحقیق و 

تفحص به دنبال بررسی این موضوع هستیم.
بنابرایــن گزارش، نمایندگان 3 ابزار نظارتی مجلــس یعنی ماده ۴5 آیین نامه ، 
تحقیــق و تفحص و ســوال از وزیر آموزش و پرورش را  درباره بررســی آزمون 
اســتخدامی آموزش و پــرورش کلید زده اند باید ببینیم کــه در نهایت با توجه 
به اینکه تعدادی از ردشــدگان در مرحله گزینش، پذیرفته شــدند این اقدامات 
مجلس به کجا می رســد و آیا وزیر برای پاسخ در باره این مسئله به جلسه علنی 
مجلس می آید؟ و آیا تحقیق و تفحص مراحل بعدی را طی می کند؟یا در همین 

مرحله باقی می ماند.

واکنش مجلس به گزینش آزمون معلمی

از سوال تا تفحص


